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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit fog tenni a fokozottan védett haragossikló és 
gyurgyalag kisapostagi élőhelyének védelme érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Veszélybe került  az  egyik legritkább hüllőnk,  a  fokozottan védett  kaszpi  haragossikló élőhelye,
mivel a Fejér Megyei Kormányhivatal hulladéklerakó létesítésére adott engedélyt Kisapostagon. A
természetvédelemért  felelős  miniszterként  bizonyára  önt  is  aggodalommal  tölti  el  a  Magyar
Madártani és Természetvédelmi Egyesület (MME) alábbi közlése.

“A Dunanett  Nonprofit  Kft.  hulladéklerakót  kíván  létesíteni  a  haragossiklók  által  benépesített
kisapostagi,  03/37  helyrajzi  számú  ingatlanon.  A kérdéses  ingatlanon  korábban  már  működött
hulladéklerakó,  viszont  a  részleges  rekultiváció  után  a  természet  birtokba  vette  a  területet.  A
bányaudvar nyugati határán magasodó tíz-tizenkét méteres löszfal otthont ad a védett gyurgyalag
jelentős költő állományának, a hüllők közül pedig előfordul a fali gyík és a zöld gyík, továbbá a
fokozottan  védett  kaszpi  haragossikló.  A haragossikló  kisapostagi  állományáról  2016  óta  van
tudomásunk, mely terület egyike a fokozottan védett hüllő kisszámú Duna menti élőhelyeinek. Az
MME  Kétéltű-  és  Hüllővédelmi  Szakosztálya  Haragossikló-védelmi  programjának  keretében
végzett felmérései során gyűjtött adatok alapján a siklók a löszfalakon és az azoktól délre található
meredek, gyepesedő rézsűkön élnek. Az utóbbi években itt négy élő siklót észleltünk, továbbá húsz
levedlett kígyóbőrt gyűjtöttünk be. A faj élőhelyére vonatkozó információink az Agrárminisztérium
megrendelésére 2021-ben készült Kaszpi haragossikló Fajmegőrzési Tervbe is bekerültek.”

 

Mit  fog  tenni  a  fokozottan  védett  haragossikló  és  gyurgyalag  kisapostagi  élőhelyének védelme
érdekében?



 

Hogyan  kaphatott  építési  engedélyt  a  hulladéklerakó  erre  a  területre?  Mit  tervez  tenni  annak
érdekében, hogy a kormányhivatalok az engedélyezési eljárások során figyelembe vegyék a védett
növények és állatok jelenlétét egy adott területen?

 

Várom válaszát!
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